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Spørgsmål: 

Hospitalsdirektionen og centerledelsen på Rigshospitalet har besluttet at sammenlæg-

ge Onkologisk klinik og Radioterapiklinikken. Sammenlægningen sker angiveligt 

blandt andet for at optimere samarbejdet om fælles patienter og for at sikre fortsat 

fremdrift og udvikling i klinikkerne. 

 

Jeg har i den forbindelse to spørgsmål; 

 

Er denne beslutning taget med skyldig hensyntagen til forskning på de respektive kli-

nikker? 

Er dette skridt taget for at optimere Rigshospitalets mulighed for at anskaffe og drive 

en protonkanon med særligt henblik på behandlingen af cancer hos børn? 

 

Svar:  

Rigshospitalet oplyser, at sammenlægningen af Onkologisk klinik og Radioterapikli-

nikken sker af flere årsager.  

 

De to klinikker har fælles lægestab, idet lægerne i Onkologisk Klinik også udfører tje-

neste i Radioterapiklinikken. Sammenlægningen sker blandt andet for at sikre bedre 

samarbejde og kontinuitet i de lægelige funktioner og dermed bedre patientforløb og 

bedre uddannelse.  

 

Begge klinikker er i dag særdeles forskningsaktive. Det er forventningen, at sammen-

lægningen til en klinik med større volumen af såvel patienter som medarbejdere, kan 

skabe endnu bedre muligheder for forskning og udvikling inden for den samlede onko-

logi. 

 

Spørgsmålet om placering af et partikelterapianlæg på Rigshospitalet udgør ikke en 

selvstændig begrundelse for beslutningen om at sammenlægge de to klinikker. På den 

anden side er det vurderingen, at en styrket klinik – med de forventede fordele som er 

nævnt ovenfor – vil være bedre rustet i forbindelse med eventuelle fremtidige overve-

jelser om placering af et sådant anlæg. 
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